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Referat fra dialogmøde vedr. Endelavefærgen 

Dato: mandag 5. maj 2025 kl. 14:30 på Rasmus´ kontor Endelavevej 5  

Mødedeltagere: 

Mike Thygesen 

Karsten Kragh Hansen 

Rasmus Wieland  

Sandra Zerahn 

Anders Bech Frandsen 

Pernille Søndergaard Jensen 

Thorleif Johannsen 

Rasmus Damkjær Hansen  

Charlotte List – referent 

 

Dagsorden  

Indhold Referat/aftalt på mødet 
1. Referat fra sidste 

møde 

I.a.b. 

2. Bookingsystem – er 

der nyt? 

Vi har stadig ikke fået undersøgt om der findes databaser, hvor der kan 

hentes biloplysninger. Karsten nævner en hjemmeside med disse 

informationer: www.altombilen.dk  
Karsten fortæller, at der er passagerer, som er sure over, at der 

opkræves for trækvogne. Der takseres som cykeltrailer 30 kr.  

Vi drøfter at næste gang vi skal se på takster, så skal vi se på de 

indbyrdes sammenhænge – gerne en forenkling og imødegåelse af 

prisforskelle, der kan give forundring blandt passagerne.  

Vi aftaler at fjerne mailen som reminder vedr. booking – og derved er 

kun SMS reminder aktiv. Vi skriver det på hjemmesiden – men går det 

hurtigst muligt.  

3. Højsæson / den 

kommende periode – 

er der nyt eller info 

Der er fremsendt ønske om kulturfærge til Palsgaard sommerspil. 

Der er også fremsendt borgmesterhenvendelse vedr. festival og ekstra 

overfarter i den forbindelse (lørdag/søndag vedr. festivalen Endelave) 

Sidstnævnte ønsker to afgange – og der er kun to årlige ”gratis” 

afgange. Det vil sige, at der vil blive betaling fra den ene afgang jf. 

borgmesterhenvendelsen.  

Aftalen er, at denne type henvendelser skal gå gennem færgeudvalget.  

4. Sejlplanen synlig for 

booking 6 måneder 

frem og aftalt 9 

måneder frem 

Pernille nævner, at det i dag kun er muligt 3 måneder frem.  

Vi taler om, at vi gerne vil fremme tilstrømningen til Endelave og der 

kan åbning af booking mere end 3 måneder frem være en fordel.  

Åbning lang tid i forvejen kan give udfordringer ved ændringer i de 

perioder, passagerne er begyndt at kunne booke på.  

Vi aftaler at prøve at åbne for 6 måneder frem – for nu frem til 31/12-

2025. Dog først efter 1/6-25 pga. de nye takster fra 1/6-25 og 

godkendelse efter BNK.  

5. Ekstra overfarter og 

takster (nye takster fra 

1/6-2025) 

Det indstilles til politikerne, at taksterne stiger med virkning fra d. 1. 

juni. 

I kan læse sagen med indstilling og bilag her: 

https://dagsordener.horsens.dk/vis?Dagsorden-Baeredygtigheds-%2C-

Natur--og-Klimaudvalget-d.06-05-2025-kl.17.00&id=fb1018e7-c056-

4d46-8345-e0cc27d9fd1d. 

http://www.altombilen.dk/
https://dagsordener.horsens.dk/vis?Dagsorden-Baeredygtigheds-%2C-Natur--og-Klimaudvalget-d.06-05-2025-kl.17.00&id=fb1018e7-c056-4d46-8345-e0cc27d9fd1d
https://dagsordener.horsens.dk/vis?Dagsorden-Baeredygtigheds-%2C-Natur--og-Klimaudvalget-d.06-05-2025-kl.17.00&id=fb1018e7-c056-4d46-8345-e0cc27d9fd1d
https://dagsordener.horsens.dk/vis?Dagsorden-Baeredygtigheds-%2C-Natur--og-Klimaudvalget-d.06-05-2025-kl.17.00&id=fb1018e7-c056-4d46-8345-e0cc27d9fd1d
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Det er først endeligt vedtaget, når Byrådet har godkendt indstillingen. 

Sagen kommer på dagsorden til Byrådsmødet d. 27. maj. Og inden da 

skal det også godkendes af Økonomi- og Erhvervsudvalget, som har 

det på dagsorden d. 20. maj. 

Mike spørger ind til, hvad argumentet er for at der er skal 7 måneder til 

at finansiere et halvt år!?  

Svar/overvejelser: Billetter købt inden takststigningen vil være til den 

nuværende takst. Det vil sige, at vi ikke med tilbagevirkende kraft 

opkræver ekstra for de billetter, som købes inden d. 1. juni. 

Og da vi allerede har solgt en del billetter til overfarter i de kommende 

måneder, har vi vurderet, at 1. juni vil være en rimelig skæringsdato 

for at opnå finansieringen til de 13 ekstra dobbeltture. 

Den første ekstra dobbelttur indføres mandag d. 9. juni (2. pinsedag). 

På den vis følger takststigningerne også de ekstra dobbeltture, i et 

tidsmæssigt perspektiv. Selvom det blot er en af dobbeltturene, som 

ligger inden skolernes sommerferie, så mener vi det er rimeligt, at 

takststigningerne indføres ca. samtidig med opstart af de ekstra 

dobbeltture. 

Vi aftaler også, at det er vigtigt at huske at kommunikere beslutninger 

til færgeudvalget også.  

6. Er der nyt fra dok 

 

Færgen er gået i drift igen efter dok.  

Der var udfordringer vi var bekendt med – og når det blev åbnet, var 

der nogle tæringer i dækket, som er blevet udbedret med nyt stål, gulv 

osv.  Det skyldes vandindtrængen over mange år.  

Skibet er tykkelsesmålt hele vejen rundt – og ellers ingen tæringer.  

Næste planlagte dok er fastlagt til uge 16+17 i 2027.  

Dokken i år har været særlig, da der er udført arbejde, som ellers skulle 

have været udført ved 30 års dok (2026). Vi forventer eftersyn på 

vandet 2026 (1-2 dage).  

Hele forrampen skal afmonteres ved næste dok i 2027. Der er også 

tæring i sprinklertanken, som skal udbedres i 2027. Dette er to større 

reparationer og forventede omkostninger i 2027. Ellers er færgen 

generelt i god stand.  

Vi taler også om god oplevelse med Bertha K og hjælpsomt personale 

på færgen.  

7. Validering af SaDS 

færgeanalyse 2015 - 

2024 

Sammenslutningen af Danske Småøer har offentliggjort nogle 

passagertal, som ikke stemmer for Endelave færgefart. Pernille har talt 

med dem – men de får tal fra Dansk Statistik. Pernille kontakter DS – 

men som nævnt stemmer det ikke med Pax tal for færgen. SaDS vil 

gerne rette rapporten, når DS har rettet.  

Umiddelbart ser køretøjsopgørelsen korrekt ud.  

8. Gennemgang af to do 

listen 

Vi gennemgår listen på mødet. 

Den opdaterede liste fremsendes sammen med referatet.  

9. Status handicap ø-kort Gratis handicapkort for ø-biler blev ifølge Karsten indført for mange år 

siden (med gyldigt p-handicapkort). Men er ikke gældende pt. Det står 

på den genfremsendte mail fra Karsten. Vi aftaler at se på sagen og 

give feedback til Karsten/Mike.  

10. Nyt fra 

beboerforeningen 

3 baner er streget op på havnen i Snaptun. 

Der er beboermøde på torsdag 8/5-2025 

Borgmesteren har fået en invitation Landdistriktsudvalget, som 

kommer på besøg 26/7-2025 
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11. Nyt fra færgen  

 

De seneste ½ år er flere afløsere blevet tilknyttet. Det giver 

umiddelbart mere frihed og sikkerhed for færgefarten og besætningen.  

12. Evt.  Mike har et ønske til fartplanen i forhold til logisk planlægning og 

tilretning i forhold til forventet behov – f.eks. planen omkring Kr. 

Himmelfartsdag. Ikke i år – men fra næste år.  

13. Næste møde Onsdag 11. juni 2025 kl. 15:00 – Endelavevej 5, 8700 Horsens – 

Rasmus´ kontor.  

 


